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Potpredsjednica Vlade i ministrica gospodarstva Martina Dalić u utorak je na konferenciji

"Budućnost brodogradnje u Hrvatskoj" izjavila da Ministarstvo radi na definiranju svojevrsnog

jamstvenog fonda kojim bi se osigurala stabilna podrška za financiranje proizvodnje u svim

hrvatskim brodogradilištima, i velikima i malima.

Dalić je na konferenciji, koju su organizirali Jutarnji list i Brodosplit, kazala da hrvatska

brodogradnja ima perspektivu i da će joj Vlada pružiti podršku, ali ne kao prije kroz različite

oblike državne pomoći nego kroz zdravu podršku, temeljenu na tržišnim osnovama.

"Velika domaća brodogradilišta završila su programe restrukturiranja, a svjetsko tržište

brodogradnje nalazi se u dobroj fazi, što znači da postoje prilike za daljnji razvoj domaće

brodogradnje", rekla je.

Istaknula je da je brodogradnja važna za Hrvatsku jer je brod značajan izvozni proizvod, jer ima

perspektivu i u razvoju novih proizvoda i u zapošljavanju i jer podržava razvijanje specifičnih

znanja.

Podsjetila je da su programi restrukturiranja u velikim brodogradilištima - 3. maju, Brodsplitu i

Brodotrogiru - završeni i da ta brodogradilišta u idućih 10 godina, temeljen pravila o državnim

potporama, moraju funkcionirati samostalno na tržištu, bez ikakvih oblika državne pomoći.

Međutim, brodogradilišta mogu koristiti različite oblike podrške od države, kroz financijske

instrumente kao što su podrška razvoju inovacija, razvoju proizvoda, istraživanju i razvoju, kao i

pristup državnim jamstvima, ali kroz drugačije omjere, primjerene tržišnim uvjetima, naglasila je.

Dalić je kazala i da Ministarstvo gospodarstva, u suradnji s HBOR-om, radi na definiranju

određenih načina kako osigurati stabilnu podršku za financiranje proizvodnje u brodogradilištima

koja nisu u problemima.

"Proces proizvodnje u brodogradilištu je specifičan, dugo traje, radi se o skupim proizvodima i

stoga podrška financiranju obrtnih sredstava tijekom procesa proizvodnje broda, bez državne

pomoći, je projekt na kojem se trenutno u Ministarstvu gospodarstva radi, u suradnji s HBOR-

om i Hrvatskom brodogradnjom Jadranbrod", rekla je Dalić i u izjavi novinarima na marginama

konferencije.

To bi, pojasnila je, bio svojevrsni jamstveni fond za sva brodogradilišta, ne samo četiri najveća,

nego i brojna druga manja brodogradilišta, ali uvjet za korištenje bio bi da su brodogradilišta

financijski stabilna, da imaju dobre poslovne rezultate, prostor na tržištu i konkurentan proizvod.

To će podržati proizvodni proces i pojednostaviti i olakšati financiranje proizvodnje, a neće imati

obilježja državne pomoći, ponovila je Dalić.

"Ideja je uspostaviti mehanizam kroz koji će brodogradilišta sukladno potrebama moći dobiti

financijsku podršku, ali to znači da će morati dokazati svoje financijske i poslovne reference,

dokazati da imaju vrlo jasne poslove i onda kada se ti poslovi dovrše da će jamstva ili kredite

uredno vratiti. Ono što je očekivana prednost ovakvog mehanizma je da će biti raspoloživ svima

- i velikim i malim, pod jasnim poznatim uvjetima", rekla je.
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Potpredsjednica Vlade i ministrica gospodarstva, poduzetništva i obrta kaže da je u ovom

trenutku prerano govoriti o iznosu jamstava na koji bi brodogradilišta mogla računati.

Dalić se osvrnula i na stanje u pulskom Uljaniku, podsjetivši da je Vlada u siječnju podržala

proces restrukturiranja Uljanika i očekuje da će Uprava i Nadzorni odbor proces restrukturiranja

dovesti do sljedeće faze - do iznalaženja strateškog partnera, koji će i Uljaniku i 3. maju dati

novi zamah.

"Ono što znam je da je Uprava Uljanika primila nekoliko obvezujućih pisama namjere i

očekujemo da će Uprava, Nadzorni odbor, vlasnici donijeti odluku o izboru novog strateškog

partnera što će omogućiti drugu fazu restrukturiranja, odnosno fazu u kojoj će novi strateški

partner sudjelovati sa svojim financijskim doprinosom, a u kojoj će se također razgovarati, u

suradnji s Europskom komisijom, da li je i na koji način potreban doprinos države", objasnila je u

izjavi novinarima.

Cilj je da Uljanik, koji nije sudjelovalo u prvom valu restrukturiranja koje je otpočelo 2012. godine

i koji se i neočekivano suočio s nemogućnošću daljnjega poslovanja, ispravi te poteškoće, nađe

strateškog partnera i izvrši knjigu narudžbi koju ima.

"Jedan od argumenata zbog kojeg se Vlada uključila podržati Uljanik i izdati mu jamstvo je

činjenica da je Uljanik u prethodnom razdoblju koristio značajan iznos državnih jamstava, ali isto

tako i činjenica da postoji knjiga narudžbi koja je relativno popunjena i da to znači da u procesu

restrukturiranja Uljanik ima svoje mjesto na tržištu", rekla je Dalić. (H)
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